



Notulen vergadering PRZ, 22 april 2024

Aanwezig: Gert van der Kolk, Rik Kors, Barbera van Dulmen, Petra Brattinga, Bart van der Eijk, Lydia Bosma, Loes Epping, Peter van Don (aspirant), Erica Kleijkers (notuliste)
Gemeente: Nikki van der Staak
Afwezig: René Jeene, Mariska Pelgrim

1. Vaststellen agenda

De agenda wordt zonder wijzigingen vastgesteld.

2. Mededelingen gemeente

- De gemeente heeft enige tijd geleden vanuit gehandicaptenzorg Westervoort het verzoek gekregen of wij met de RSR in gesprek willen gaan. Gert heeft dit verzoek ook via Monika ontvangen. Ze heeft aangeboden om dit contact te houden en de PRZ te informeren. Ze zit ook in het regionale doelgroepenvervoer. Voor nu vindt de PRZ dit akkoord. Haar taak moet daarna wel in fases overgedragen worden. Gert geeft dit aan haar door.
- De wethouder zou in juni uitgenodigd worden bij de PRZ, maar wegens andere afspraken wordt dit na het zomerreces.
- Er wordt nu gewerkt aan het onderwijskansenbeleid kansenplan. In mei/juni komt dat onze kant op voor advies. Nikki vraagt haar collega's of ze informerend bij de vergadering willen aansluiten. Peter wil graag aansluiten bij het groepje jeugd. Na de vakantie gaan we opnieuw naar de taakverdeling kijken.

3. Schuldhulpverlening

Petra heeft zich verdiept in de schuldsanering. Mensen worden doorverwezen naar de stadsbank. Daarna hebben de gemeente en de RSD hier verder geen zicht meer op. Eigenlijk is het een verdienmodel voor de bureaus die worden ingeschakeld, maar niet veel doen. Onder curatele of onder bewindsvoering (wettelijke schuldsanering) staan, zijn twee verschillende schulden.

Als ze onder bewindsvoering staan, moeten ze elke drie maanden naar de gemeente een verantwoording afleggen. De bureaus die dit afhandelen, doen maar wat.

Wat doet de gemeentelijke afdeling om te checken hoe het gaat en wat er gedaan wordt?

We weten niet hoeveel gevallen er zijn en hoeveel bureaus zich hiermee bemoeien.

We willen meer informatie.

Nikki vraagt het na bij haar collega. Dan willen we dit graag voor de zomer een keer met die collega bespreken en dan na de vakantie met de wethouder.

Petra zet voor eind april wat vragen door naar Nikki voor de mei/juni vergadering. We willen dan graag een schriftelijke reactie van de desbetreffende collega.

4. Uitvoeringsplan regiovisie samen veilig

De gemeente wil graag dat wij hierover voor 13 mei een advies geven. Vanavond bespreken we dit, daarna wordt het advies naar alle leden gemaïld voor commentaar en dan kan het op tijd naar de gemeente.

Barbera: er wordt gesproken over lokale teams. Hoe zijn die ingericht in Zevenaar?

Voor zover Nikki weet zijn er geen specifieke wijkteams. Ze zal dit navragen.



Er staat dat dit een vast gezicht is, dus dan moet je wel weten wie het is en hoe dit in elkaar zit (in de praktijk).

Wordt de bijlage met de infographic ook in andere talen (Engels, Arabisch, Turks) uitgebracht? Nikki zal dit navragen.

Peter: iedereen moet alles kunnen beheersen. Dan moet je wel veel kennis hebben om iedereen op te leiden.

Het is een regiovisie, dan inzoomen op de gemeente, als het gaat om jongeren en ervan uitgaande dat er veel gebroken gezinnen zijn, kan het zijn dat ze in verschillende gemeentes wonen. Val je dan niet net buiten de boot? Waar wordt dit opgepakt?

Lydia: zijn er genoeg mensen die opgeleid willen worden of trainingen krijgen?

Rik: hij is heel erg benieuwd naar aantallen. Het loopt tot 2030. Hoe wordt er gekeken naar de huidige stand en ontwikkeling?

Gert: het is een uitvoeringsplan en er staat geen enkel verifieerbaar doel genoemd. Er staat ook geen geldbedrag genoemd. Hoe monitor je dit tot 2030 met bijvoorbeeld het resultaat van de trainingen. Is dit politiek bestendig? Kwalitatief en kwantitatief.

Vergelijk het met de woonzorgvisie. Daar staan dit soort doelstellingen goed genoemd.

Wat gaat hierdoor wanneer beter? Dat is een vraag die hier niet beantwoord wordt.

Dit is gebaseerd op een regionaal tot stand gekomen visie. Wat nou als dit onder de maat wordt uitgevoerd. Aan wie wordt dan gerapporteerd? Wie stelt het uitvoeringsplan vast? Is er een democratische borging?

Loes: hoeveel wijken en buurten zijn er meegenomen?

Als we deze week nog antwoord kunnen krijgen van Nikki over deze vragen, dan kunnen we dit meenemen in ons advies.

5. Woonzorgvisie

Het is geen formele vraag om advies vanuit de gemeente, maar collega's van Nikki willen wel graag onze feedback hebben.

Rik: het is een mooie notitie. De ordening is geweldig, bij elk thema staat wat zien we nu en waar zetten we op in. Veel cijfers. Het valt wel op dat het onduidelijk is met cijfers over arbeidsmigranten. Wordt wel goed geduid, maar we weten niet hoeveel het er zijn. We verwachten dat het 5% toeneemt, maar de basis is onbekend.

Er staan hele mooie gedachten en ideeën in van inwoners over wat ze zelf op kunnen pakken, verwachtingsvol, maar wat doet de gemeente hier zelf aan. Samen redzaamheid.

Multifunctionele ontmoetingsplekken worden genoemd, maar hoe wordt dat gedaan?

Gaat vooral over ouderen, er moet veel meer over jeugd/jongeren in komen. Ook bij eenzaamheid.

Nikki: dit is in een intern overleg ook al benoemd. Het is voor jong en oud.

Lydia: hoe wordt dit bewerkstelligd? Vermenging van jong en oud. Wat doet de gemeente om de gemeenschapskracht te bevorderen.

Loes: er wordt te makkelijk vanuit gegaan dat iedereen een netwerk heeft om op terug te vallen. Dat automatisme van zelfredzaamheid en zorgen dat anderen voor je zorgen, wordt iets te makkelijk opgenomen.



Er wordt niet aan starters gedacht. Voor jongeren zou er dan een versoepeling moeten komen als ze met twee vrienden samen een huis gaan delen. Geen voordeur-delen toeslag.

Peter: er moet veel meer samengewerkt worden, maar de rol van de gemeente moet dan faciliterend worden in plaats van dienstverlenend. Dan moet het een win-win situatie worden. Houding van mensen veranderd als iedereen elkaar helpt. Gemeente moet die rol verder invullen of doorgeven aan bijvoorbeeld Caleidoz.

Bart: het is een mooie visie. Samenvattend mist hij het beroep op een stukje creativiteit om dit ingevuld te krijgen. Van alle partijen. Er moeten wel tools komen.

Petra: alles is al gezegd.

Barbera: initiatief ondersteunen in de dorpen. Zevenaar is een stad. Vanuit de dorpen komt er meer initiatief dan in Zevenaar zelf. "Zevenaar doet" is een mooi initiatief van een platform. Organisaties ronselen deze bonnen al. Dan wordt het niet meer echt een buurt initiatief. Het is om een ontmoetingsplek te creëren, maar dat lukt toch niet met zulke kleine bedragen.

Loes: Functie van buurtbussen moet worden uitgebreid. Er staat niet hoe en wat voor budget er is. Er zijn zeven buurtbussen, maar door gebrek aan chauffeurs rijden er maar twee. Uitvoering en menskracht ontbreken.

Gert: paragraaf 2.2 leefbare wijken en buurten, zelfredzaamheid, waar zetten we op in. De gemeente kan niet alleen hierop inzetten en zich verschuilen achter een faciliterende rol. Ze moeten goed stimuleren en een goede visie hebben. Het zijn nu nog steeds beleidsdoelstellingen die ingevuld moeten worden.

Wat willen inwoners eigenlijk? Dat moet de gemeente navragen. Wat zien we nu? Daar moet dat bij staan.

Geven we deze opmerkingen informeel mee of maken we een (ongevraagd) advies?

Het advies is gericht aan het college. Informeel meegeven komt het bij de juiste collega's terecht.

Nikki: Op 8 mei gaat het naar het college voor bespreking op 14 mei. Dan 26 juni in de raadsvergadering. Eind van het jaar moet ermee gewerkt worden.

Twee collega's die hierover gaan (Judith en Lisette) komen bij de vergadering. We geven nog een keer de besprekpunten door.

Onduidelijkheid van cijfers van arbeidsmigranten. Wanneer arbeidsgelegenheid vorm gaat krijgen.

Er is een hele hoge verwachting bij inwoners neergelegd, maar wat doet de gemeente. Samen redzaamheid, dementievriendelijke buurt, uitgaan van groot eigen netwerk, maar dat is niet reëel.

Proactief stimuleren van netwerk.

Eenzaamheid wordt benoemd voor ouderen, maar jongeren moeten erbij. Ook bij ontmoetingsplekken. Dit is wel bij het uitvoeringsprogramma besproken.

Hoe ga je om met de wens van inwoners. Hoe kunnen ze ergens blijven wonen (dorpen).

Zevenaar Stad, hier is misschien wel meer eenzaamheid dan in de dorpen.

Beleidsuitspraken zijn soms heel makkelijk geformuleerd. Vraag is hoe het uitgevoerd gaat worden.

Veel beleidsdoelstellingen, maar vaak niet gerelateerd aan wat inwoners willen.

Het is wel een mooi stuk. Goed opgebouwd in thema's. Wat zien we en wat is de actie.



Judith: er komt nog een uitvoeringsprogramma bij wat meer op het HOE gericht is. Die komt na de zomer pas. Hier moet een monitoring in opgenomen worden, meer dynamisch maken. Over dit programma willen we eigenlijk wel graag een (gevraagd) advies (met feedback) geven. Juist vanwege de dwarsverbanden.
Het concept programma ontvangen we dan graag zes weken voordat het naar het college gaat. We zouden dit dan in onze juni vergadering kunnen bespreken.

Rik mailt nog wat aandachtspunten en de punten vanuit het verslag naar Nikki. Zij stuurt ze door. Als er een planning bekend is, geven ze dat door.

6. Visie Sociale Domein Zevenaar

Dit is een allerlaatste ronde voor de puntjes op de i.

Er zijn alleen nog een paar taalkundige wijzigingen. Rik mailt de laatste versie dan naar Gert en Mariska voor het doorsturen naar het College.

Gert bedankt iedereen en met name Rik voor hun inbreng in deze visie.

7. Delen informatie

Rik: hij heeft voor zijn werk ook een sociale domein visie bekeken. Dit stuurt hij te zijner tijd door. Ook een landelijk initiatief zal hij op de mail zetten. Afgelopen zaterdag is hij naar het “we doen het samen festival” geweest. Dit ging over het omgaan met initiatieven.

Lydia: ZevenAardig wil graag in juni aansluiten, Dick heeft 15-20 minuten nodig. Ze zal dit mailen naar Mariska. Aanstaaende woensdag is er open dag bij ZevenAardig van 10-12 en 14-16 uur.

Loes: we hebben het gehad over de eerste levensbehoefte. Hierbij is er wat tegenwerking van de gemeente. Is hier al wat aan gedaan?

Ze komen de volgende vergadering.

Petra: voorzitter cliëntenraad wil graag in mei op de vergadering komen.

Gert vraagt aan Mariska of dit kan.

8. Rondvraag en sluiting

- Barbera: iedereen is druk geweest met adviezen. Hoe kunnen we makkelijk zien of er wat met ons advies gedaan is? Kan dat dan besproken worden? Reageren ze zelf of via Nikki? Misschien kunnen we hier iets over melden in onze nieuwe verordening. We horen via Nikki wat ze ermee doen.
- Peter: hij wil graag lid worden van de PRZ.
Iedereen is het eens met zijn voordracht. Gert neemt dit op met Mariska.
- Nikki: advies visie sociaal domein. Alleen tekstuele wijzigingen komen nog door.
- Lydia: geeft een persoonlijke update.
- Rik: een nieuwe ledenlijst is handig.
Gert vraagt dit aan Mariska.
- Gert: iedereen bedankt voor de snelle reacties op de adviezen.

Gert bedankt iedereen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 21.35 uur.